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Nr 576

Av herr Larsson i Borrby, om en kontinuerlig trädgårdsstatistik.

(Lika lydande med motion nr 471 i Första kammaren)

I statsverkspropositionen 1966, bilaga 9, punkt B 7, Statistiska central
byrån: Särskilda undersökningar, föreslår chefen för finansdepartementet 
ett anslag för nästa budgetår på 1 650 000 kronor. Tidigare har detta anslag 
successivt höjts under en rad av år och uppgår för innevarande budgetår 
till 1 900 000 kronor. Departementschefen föreslår således för nästa bud
getår en nedskärning med 250 000 kronor, medan statistiska centralbyrån 
begärt en uppräkning med 1 350 000 kronor till 3 250 000 kronor.

Den av departementschefen föreslagna nedskärningen måste anses disku
tabel med tanke på att den offentliga statistiken behöver förbättras och ut
ökas på så många områden. Ett av de mest försummade avsnitten av den
na är trädgårdsstatistiken. Detta förhållande har länge stått klart för stats
makterna. Det har även påtalats i trädgårdsnäringsutredningens senaste 
betänkande »Förslag till vissa åtgärder på trädgårdsområdet». Utredningen 
betecknar därvid det material som finns beträffande trädgårdsodlingen som 
synnerligen bristfälligt. I betänkandet framhålls bl.a.: »Någon kontinuer
lig trädgårdsstatistik har således icke kommit till stånd och uppgifterna om 
trädgårdsproduktionens omfattning och geografiska fördelning har erhållits 
vid engångsundersökningar. Dessa undersökningar blir emellertid snabbt 
föråldrade och kan dessutom på grund av olikartad undersökningsmetodik 
ofta icke jämföras sinsemellan.»

Utredningen har tecknat en riktig bild av förhållandena på detta om
råde. Som det nu är, får man i fråga om statistiskt material om trädgårdsnä
ringen ofta gå tillbaka till 1951 års jordbruksräkning eller till ännu äldre 
material. Det är såsom trädgårdsnäringsutredningen framhåller anmärk
ningsvärt, att en näringssektor av ifrågavarande storleksordning helt saknar 
statistiskt underlag för olika löpande ekonomiska bedömningar.

En kontinuerlig trädgårdsstatistik behövs för många ändamål. Odlarna 
behöver sådan för att på bästa sätt kunna lägga upp produktionen, och 
handeln behöver för sin inköpsplanering ha god kännedom om produktions
utvecklingen inom landet. Rationaliseringsverksamheten inom träd
gårdsnäringen har under senare år blivit alltmer omfattande, och i denna 
bär statsmakterna tagit verksam del. Rationaliseringsverksamheten är emel
lertid synnerligen kostnadskrävande. I sina ställningstaganden behöver
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därför såväl odlarna som de myndigheter, som har att handlägga rationali- 
seringsspörsmål, ha tillgång till statistiskt material angående strukturför
ändringarna inom näringen m.m. Slutligen behöver vi ha tillgång till träd- 
gårdsstatistik med hänsyn till internationella förhållanden. Den yrkesmässi
ga trädgårdsnäringens problem uppmärksammas exempelvis alltmer inom 
organisationen för europeiskt ekonomiskt samarbete (OECD). Därvid bär 
man försökt kartlägga marknadsförhållandena för frukt och grönsaker 
inom organisationens verksamhetsområde. På grund av att vi i vårt land 
saknar tillgång på löpande statistik för detta område har vi enligt träd- 
gårdsnäringsutredningen i blott begränsad omfattning kunnat delta i detta 
arbete och inte heller kunnat bidra till olika undersökningar som genomförts 
av OECD. I årets statsverksproposition understryker chefen för jordbruksde
partementet betydelsen av vårt lands medverkan i förutom OECD även 
EFTA, GATT, FAO och andra internationella organisationer. Så sker med 
allt fog. Denna medverkan får emellertid inte försämras på grund av bristan
de tillgång på statistik från vår sida.

Inom statistiska centralbyrån har man, enligt vad jag försport, avsatt 
vissa medel för arbeten rörande trädgårdsstatistiken och har för avsikt att 
sätta i gång med dessa i slutet av innevarande budgetår. För nästa budgetår 
har man begärt 85 000 kronor för arbeten rörande trädgårdsodlingen och 
fruktproduktionen. Det är av synnerligen stor vikt att centralbyrån får de 
begärda medlen för statistik rörande trädgårdsområdet.

Med stöd av det anförda får jag hemställa,
att riksdagen vid behandlingen av Bilaga 9 till statsverks

propositionen, punkt B 7. Statistiska centralbyrån: Särskil
da undersökningar, måtte anhålla i skrivelse till Kungl. 
Maj :t om åtgärder snarast för igångsättande enligt statistis
ka centralbyråns intentioner av arbeten rörande trädgårds
odlingen och fruktproduktionen för en kontinuerlig träd- 
gårdsstatistik, samt

medge att erforderliga medel för ändamålet må dispone
ras ur reservationsanslaget under punkten.

Stockholm den 26 januari 1966

Einar Larsson 
i Borrby

Emil Kihlströms Tryckeri AB Stockholm 1966 
660092


